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Sammanfattning 
Hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen har tagit fram en upphandlingsplan för åren 2023–2024 
för hälsa-, vård- och omsorgsnämnden. I budget 2018 beslutade kommunfullmäktige att 
samtliga nämnder ska redovisa aktuell inköpsstatistik, planerade upphandlingar (över 
tröskelvärdet) och hållbarhetskrav samt behov av innovativa inköpslösningar. Denna plan ligger 
till grund för stadens gemensamma planering av strategiskt viktiga inköpsprojekt, vilken antas i 
kommunstyrelsen årligen. 
 
Vid sitt sammanträde den 30 november 2022 (§ 135) återremitterade hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden Upphandlingsplan 2023–2024 till hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen för att 
arbeta om förslaget så att det blir tydligare att kostnaden för bemanningssjuksköterskor är tänkt 
att minska över åren då avtalet är tänkt att löpa. Förvaltningen har därefter justerat i planen 
enligt återremissen. 
 
 

Förslag till beslut 
1. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

Upphandlingsplan 2023–2024. 
 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse HVON 2022-12-14 Upphandlingsplan 2023-2024 efter återremiss 
 Förvaltningens förslag till Upphandlingsplan 2023-2024 efter återremiss 
 
Beslutsplanering 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskott 2022-11-22 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 2022-11-30 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 2022-12-14 
 
Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
 
Ärendet 
I ärendet presenteras förslag till Upphandlingsplan för perioden 2023–2024 för hälsa-, vård- och 
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omsorgsnämnden. I planen ges en övergripande bild av nämndens största inköpsområden och 
avtalstrohet för år 2021 samt större planerade upphandlingar 2023–2024. Planen innehåller 
också en redogörelse över vilka hållbarhetskrav som ställts i tidigare upphandlingar samt 
verksamhetsområden där nämnden ser behov av nya inköpslösningar eller där mer hållbara 
lösningar efterfrågas.  
 
Bakgrund  
I budget 2018 beslutade kommunfullmäktige att stadens inköpsverksamhet, genom en tydlig 
politisk styrning, ska användas som strategiskt verktyg för att bidra till fler och bättre 
innovationer och att vidareutveckla det påbörjade arbetet med att uppnå sociala och 
miljömässiga mål. Den utredning som följde visade att ökad politisk styrning på nämndsnivå och 
koncernnivå kräver gemensam rapportering och planering av strategiskt angelägna 
upphandlingar, innovativa upphandlingar och hållbara inköp. 
 
Samtliga nämnder ska med anledning av kommunfullmäktiges beslut årligen redovisa aktuell 
inköpsstatistik, planerade upphandlingar (över tröskelvärdet), hållbarhetskrav i tidigare 
upphandlingar samt produkt- eller verksamhetsområden där innovativa inköpslösningar 
efterfrågas. 
Denna plan ligger till grund för stadens gemensamma planering av strategiskt viktiga 
inköpsprojekt vilken antas i kommunstyrelsen årligen.  
 
Vid sitt sammanträde den 30 november 2022 (§ 135) återremitterade hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden Upphandlingsplan 2023–2024 till hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen för att 
arbeta om förslaget så att det blir tydligare att kostnaden för bemanningssjuksköterskor är tänkt 
att minska över åren då avtalet är tänkt att löpa. Förvaltningen har därefter justerat i planen 
enligt återremissen, på sidan 5 i planen framgår nu följande text i en anmärkning till 
bemanningssjuksköterske-upphandlingen: ”När det gäller den planerade upphandlingen av 
bemanningssjuksköterskor är det uppskattade kontraktsvärdet om 200 miljoner beräknat på 
kostnader för avrop från 2020–2022 (ej uppräknat). Hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen har 
en ambition om att minska användningen av bemanningssjuksköterskor och planen är att 
kostnaderna för avrop ska minska över åren i avtalsperioden. Det kontraktsvärde som slutligen 
kommer att användas i upphandlingen är ett takvärde, och upphandlingen kommer inte att 
innehålla någon förbindelse att avropa någon särskild volym från leverantörerna. Avrop ska 
endast göras efter behov, behov som förvaltningen arbetar för att minska.” 
 
Ansvariga  
Annika Rausin, ekonomichef 
Anne Wolf, tillförordnad förvaltningsdirektör 
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